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Uplynulo 15 let od největší 
povodně

V době, kdy vychází toto číslo Informačního listu to 
je téměř přesně 15 let od doby, kdy Dobřichovice, 
a nejen je, postihly nejničivější povodně v historii. 
Počátkem srpna 2002 byla zaplavena přibližně 
polovina domů v Dobřichovicích, bylo poškozeno 
mnoho ulic, stržena lávka přes Berounku a  celé 
Dobřichovice utrpěly veliké materiální škody jak 
na infrastruktuře města, tak na majetku svých 
obyvatel. Následky ničivé povodně byly, mimo 
jiné díky nezištné pomoci stovek lidí i  firem, 
v poměrně krátké době odstraněny a to, co bylo 
zničeno, bylo znovu vybudováno.

Od povodní v  roce 2002 se však podařilo 
provést celou řadu opatření, která do určité 
míry zlepšila ochranu města před povodněmi 
i  záplavami z  přívalových dešťů. Máme novou 
lávku, která je již konstruována tak, aby povod-
ním odolala. Kromě jiného byly opraveny pro-
tipovodňové hráze a  došlo ke srovnání jejich 
nivelety, byly rekonstruovány protipovodňové 
klapky v hrázích. V uplynulém roce jsme nechali 
obnovit vodoteč, která je zakončená protipovod-
ňovou klapkou v  hrázi v  ulici Všenorské. Letos 
probíhá v  lesích, které jsou ve vlastnictví města, 
obnova cest a především oprava vodotečí, které 
jsou velmi důležité při lokálních přívalových nebo 
dlouhotrvajících deštích. Tyto vodoteče pomá-
hají odvést mimo zástavbu vodu z lesa, která by 
jinak tekla na obydlené pozemky.

I přes uvedená opatření jsou však Dobři-
chovice bezpečně ochráněny pouze před dva-
cetiletou vodou. Každá větší povodeň, tedy 
padesátiletá voda a  větší, bohužel zasáhne 
zejména levobřežní část města a  oblast Luhu. 
Řešením by bylo významné zvýšení a  posílení 

protipovodňových hrází na obou březích, spolu 
s  dalšími opatřeními, jako jsou mobilní protipo-
vodňové zábrany. Na takováto opatření, která 
musí být navíc koordinována s okolními obcemi, 
máme zpracovanou studii. Její realizace je však 
nad finanční možnosti města a  je zde nutná 
pomoc správce vodního toku, jímž je Povodí 
Vltavy. Věřím, že se to jednou, byť to asi nebude 
hned, podaří.

Ohlédnutím do doby před 15 lety, kdy Dobři-
chovice a  další města a  obce bojovaly s  jednou 
z  největších živelních pohrom v  historii, se 
v  samostatném článku tohoto čísla IL zabývá 
RNDr. Kratochvíl. Na něm, jako na starostovi, 
tehdy spočívalo břemeno odpovědnosti za řízení 
obce v této krizové situaci.

Investiční akce města

V příštích týdnech a měsících bude v Dobřichovi-
cích zahájeno několik větších staveb.

Na přelomu srpna a  září proběhne oprava 
pochozí vrstvy izolace na lávce. Po dobu oprav 
bude muset být lávka bohužel zhruba na 10 
dní uzavřena, což bude znamenat omezení pro 
stovky lidí, kteří lávku denně používají. Bohužel 
z technologických důvodů není velký prostor pro 
zkrácení doby opravy. O přesném termínu opravy 
budeme informovat na webových stránkách 
města a  na vývěskách. Předběžný termín, který 
však může být ještě změněn např. z důvodu špat-
ného počasí, je 21. srpna–1. září 2017.

Další stavbou, která bude provedena v  nej-
bližších týdnech, je nový chodník podél Karlické 
ulice v úseku od křižovatky s Pražskou po křižo-
vatku s Raisovou, který bude realizován současně 
s  veřejným osvětlením a  novým přechodem 
pro chodce přes Karlickou ulici. Tento chodník 

a  přechod zde bude vybudován především 
z  důvodu zlepšení bezpečnosti dětí, které pře-
cházejí přes Karlickou ulici ke škole v Raisově ulici.

Další stavbou, která by měla být zahájena 
pravděpodobně ještě během léta, je chodník 
podél Pražské ulice, na nějž město získalo dotaci 
z  programu IROP. Samotné stavbě chodníku by 
měla předcházet demontáž telefonních kabelů, 
zavěšených na starých lampách v  Pražské ulici, 
přičemž tyto kabely budou přesunuty do země. 
Délka nového chodníku bude zhruba 1 kilometr.

Poslední velkou stavbou, která by měla být 
zahájena ještě v  letošním roce, je rozšíření par-
koviště u  nádraží. Současná plocha parkoviště 
s  asfaltovým povrchem umožňuje parkování 75 
automobilů, přičemž další parkují na nezpev-
něné, často rozbahněné ploše dále od nádraží. 
Na tomto prostoru vznikne nové parkoviště pro 
dalších 110 automobilů. Tato akce bude finan-
cována, podobně, jako chodník podél Pražské, 
z  dotačních fondů IROP. Zatím probíhá schvalo-
vání zadávací dokumentace, tudíž ještě není jistý 
termín samotné realizace.

15. ročník Vinařské slavnosti

Čas neúprosně letí a  před námi jsou další Dobři-
chovické vinařské slavnosti, letos již jejich pat-
náctý ročník. Termín vinařských slavností se letos 
přehoupne až na první zářijovou sobotu, tedy na 
2. září. Kromě dobrého vína se můžeme těšit na 
bohatý program, především na vystoupení celkem 
sedmi kapel. Mezi nimi bude například dobřicho-
vický rodák Jan Hrubý s kapelou Kukulín a od 20 
hodin zahraje Mário Bihári se skupinou Bachtale 
Apsa, která měla na loňských vinařských slavnos-
tech velký úspěch. Všichni jste srdečně zváni.

Petr Hampl

Recyklace elektrospotřebičů

Město Dobřichovice obdrželo environmentální 
vyúčtování od společnosti ASEKOL za rok 2016, 
které nás informuje, jak naši občané přispěli 
k  vyšší kvalitě našeho životního prostředí ode-
vzdáváním elektrospotřebičů k  recyklaci. Uvádí 
se v něm, že v loňském roce bylo odevzdáno 129 
televizí, 37 monitorů a  2 134,30 kg drobného 
elektra. Tím jsme uspořili 74,13 MWh elektřiny, 
4 181,41 litrů ropy, 325,99 m3 vody a  2,69 tun 
primárních surovin. Navíc jsme snížili emise skle-
níkových plynů o 15,37 tun CO2 ekv., a produkci 
nebezpečných odpadů o  67,66 tun. Výsledek 
studie jednoznačně prokázal, že zpětný odběr 
elektrozařízení, i  těch nejmenších, má nezane-
dbatelný pozitivní dopad na životní prostředí.

Snaha obyvatel obce recyklovat staré a nepo-
užívané elektrospotřebiče se již několik let 
vyplácí. Naše obec obdržela certifikát vypovída-
jící nejen o přínosech třídění televizí a počítačo-
vých monitorů, ale také o velkém významu sběru 
drobných spotřebičů, jako jsou mobilní telefony. 
Díky environmentálnímu vyúčtování společnosti 
ASEKOL můžeme nyní přesně vyčíslit, o  kolik 
elektrické energie, ropy, uhlí, primárních surovin 
či vody jsme díky recyklaci vysloužilého elektra 
ušetřili ekosystém Země. Víme také, o jaké množ-
ství jsme snížili produkci skleníkových plynů CO2 
nebo nebezpečného odpadu. Informace vychá-
zejí ze studií neziskové společnosti ASEKOL, která 
s městem dlouhodobě spolupracuje na recyklaci 
vytříděných elektrozařízení. Všichni ti, kteří třídě-
ním takto zásadně přispívají k ochraně životního 
prostředí, si zaslouží obrovský dík.

Poznámka redakce: tyto výsledky potvrzují 
správnost sběru tříděného odpadu a  jeho recy-
klaci. Stále existují ale mezi námi lidé, kteří ty 
menší elektropřístroje raději hodí do popelnice 
a nepřemýšlí co s nimi. Často to sám vidím, když 
do popelnice v  bytovém domě, kde bydlím, 
házím pytlík se směsným domácím odpadem. 
Před mnoha lety jsem se učil ve škole heslo „Lidé 
bděte!“, nyní je lepší „Lidé třiďte (svůj odpad)!“

vk

Nové obecně závazné 
vyhlášky

Od 1. srpna 2017 platí nová Obecně závazná 
vyhláška č. 1/2017 o  stanovení systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání 

Slovo starosty

Zprávy z městského úřadu

Obrázek na titulní straně: Letecký pohled na část Dobřichovic 16 hodin po kulminaci hladiny. Hnědé plochy jsou ještě zaplaveny. Ve středu je vidět mateřská škola, 
nahoře centrum se školou, mostem a řekou. Dole je nezaplavená Pražská ulice a silnice. 



3

7/2017

a odstraňování komunálních odpadů a nakládání 
se stavebním odpadem na území města Dobři-
chovice.

Byla připravena z  důvodů změny zákonů, 
z  nichž vyhláška o  odpadech vychází a  pro 
většinu z nás nepředstavuje změnu. Jako dosud 
platí, že do nádob určených pro určitý druh 
odpadu nesmí přijít odpad jiného typu a  sou-
časně vyjmenovává místa, kde jsou umístěny 
kontejnery na tříděný odpad, ale i tato místa jsou 
stále tatáž jako dosud.

Větší změnu přináší schválená Obecně 
závazná vyhláška města Dobřichovice č. 2/2017 
o místních poplatcích, která začne platit 1. ledna 
2018. Mimo odkazu na nové znění zákonů, které 
například osvobozují od platby za odpad děti 
v  ústavní péči apod., se největší změna dotýká 
výše poplatku za odpad, který budeme hradit 
v příštím roce ve výši 700,- Kč za rok.

Když se poptáte po okolních obcích, zjistíte, 
že podobný místní poplatek za odpad se leckde 
platí již delší dobu. To však nebyl ten hlavní 
důvod ke změně. Poplatky za odpady společně 
s  příjmem za recyklaci odpadu tvoří příjmovou 
část v odpadovém hospodářství, zatímco výdajo-
vou stránku představují náklady na svoz, likvidaci 
nebo ukládání odpadu.

Už po několik let byla výsledkem ztráta ve 
výši kolem čtvrt milionu. Loni se sice podařilo 
městskému úřadu tuto ztrátu snížit intenzivním 
vymáháním nedoplatků na polovinu, ale to bylo 
jen přechodné, protože staré nedoplatky byly 
vybrány (skoro), takže už nic nepřinesou. Při pře-
počítání reálných nákladů a  příjmu jsme došli 
skoro přesně k 700,- Kč na hlavu. A to k částce při-
bydou i  nové náklady na svoz bioodpadu, který 
bude pro občany svážen zdarma (stále je možné 
se přihlásit). Nemluvě o  tom, že se změny cen 
svozu a zpracování budou určitě spíše zvyšovat, 
než snižovat, a vyhláška bude platit zase několik 
let. Takže z  hlediska občana zůstane i  těch 700 
korun ročně výhodné, protože to není částka, 
z níž by mohlo zůstat něco městu jako přebytek.

Víme, že to není potěšující informace, ale tato 
změna je, jak uznali i zastupitelé města, nezbytná 
a  přiměřená. Děkujeme všem, kteří odpad třídí 
a kteří platí řádně místní poplatek.

Obnovené pítko v parku

Díky vynalézavosti pracovníků technických 
služeb se podařilo zprovoznit pítko v  parku. To 
je v  letních dnech jistě vítané. Chtěli bychom 

však požádat maminky a doprovod malých dětí, 
aby věnovali pozornost tomu, co děti u  pítka 
dělají. Zjistili jsme totiž, že jednou z  oblíbených 
her se stalo shromažďování kamínků a  větvi-
ček ve výtoku pítka, stejně jako pokusy ucpat 
přívod vody klacíky a podobně. Dětská zvídavost 
a pokusnictvíneznají mezí, obáváme se ale, že by 
provoz pítka dlouho asi podobný zájem nevydr-
žel. Proto bychom rádi poprosili dospělé, aby na 
malé pokusníky trochu dohlédli.

Pozor na změnu otevírací 
doby stavebního úřadu!

Stavební úřad Dobřichovice oznamuje, že bude 
v 1. a 2. srpnovém týdnu uzavřen.

Cidrerie u cyklostezky

Rada města Dobřichovice zkušebně povolila 
zábor u cyklostezky pro umístění prodejny cideru 
vyráběného z  tuzemského ovoce. Měl by být 
umístěn během sezony vždy od čtvrtka do neděle 
nedaleko růžového odpočívadla. O  této záleži-
tosti se vedla na radě poměrně rozsáhlá debata, 
protože rada obecně nesouhlasí s  umísťováním 
prodejních zařízení u  cyklostezky, ale v  tomto 
případě dospěla k názoru, že se jedná o nabídku, 
která se vymyká běžnému standardu a stojí za to 
vyzkoušet, zda bude pro návštěvníky těchto míst 
přínosem. Současně rada zvažovala i to, že tento 
specializovaný produkt nepředstavuje konku-
renci pro místní občerstvovací zařízení.

Kdo pomáhá, kdo škodí…

Všichni jistě oceňujeme, když majitelé psů odklízejí 
exkrementy svých miláčků. To je důvod, proč město 
zřídilo na sedmi místech koše na psí exkrementy 
s plastovými sáčky. Ti, kteří je při venčení psů použí-
vají k úklidu psích exkrementů, si nesporně zaslouží 
ocenění nás všech, protože ne pro každého je 
sebrání exkrementů po psech samozřejmostí.

Na druhou stranu si oprávněně někteří stěžují, 
že na stojanech zmíněné plastové sáčky chybí. 
Situace je bohužel taková, že se po městě pohy-
bují různí vandalové, kteří tyto sáčky vytahají, 
odnesou, zničí a  podobně znehodnotí. Náklady 
na instalaci nového válečku plastových sáčků 
nejsou úplně zanedbatelné, protože jde o speci-
ální balení, které přijde u jednoho stojanu bratru 
na 66,- Kč, to znamená 462 korun při výměně 
u všech stojanů. Z toho je zřejmé, že není možné 
po vandalských útocích obměňovat náplň každý 
den (hypoteticky bychom se dostali na částku 
přes 150 000 korun ročně).

Snažíme se ale, aby zde byly plastové pytlíky 
doplněny minimálně jednou za týden. Kdyby to 
bylo každý týden, tak se dostaneme skoro ke 25 
000 Kč za rok. „Naštěstí“ tato povětšinou známá 
partička vandalů své cíle čas od času mění, naše 
přestupková komise by mohla (kdyby směla) 
dlouze vyprávět. Noční vandaly asi těžko přistih-
neme při činu, ale rádi bychom požádali cho-
vatele psů o  pochopení. Technické služby stav 
pravidelně kontrolují a doplňují, jak to jen lze.

pp 
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Před 15 roky v srpnu 2002 postihla Dobři-
chovice, ale spolu s  námi i  celé údolí 
Berounky, Vltavy, Lužnice, Otavy a dalších 
menších řek více než 100letá povodeň, která 
přesáhla všechny dosud dokumentované 
velké vody. Jako všechny povodně přišla 
i tato nenápadně. Konec července a začátek 
srpna byl v jižních a jihozápadních Čechách 
velmi deštivý. Druhá vlna srážek přišla ve 
dnech 11.–13. srpna a  vzhledem k  vyčer-
paným retenčním a  kumulačním možnos-
tem krajiny nastal rychlý vzestup hladiny 
Berounky.

V pondělí, 12. srpna v poledne byl vyhlá-
šen 3. stupeň povodňové aktivity–stav ohro-
žení. Odpoledne došlo k  vylití Karlického 
potoka z  koryta nad továrnou a  k zaplavení 
asi 15 domů v  Bezručově a  Hálkově ulici. 
Voda v  řece stále stoupala, občané bydlící 
u  řeky byli varováni, že hrozí zátopa jejich 
domů a  event. evakuace. Celou noc zasedal 
povodňový štáb obce a  sledoval, jak hladina 
stoupá. Informace z  dispečinku Povodí 
Vltavy, závod Berounka v Plzni a v Berouně 
byly ale nejasné, bez prognózy.

Ve středu 13. srpna po obědě již reálně 
hrozilo přelití vody přes hráze. K tomu došlo 
nejprve v  Luhu, kde jsou hráze nižší, kolem 
15 hodiny i v ul. 5. května. Voda nadále stou-
pala a kolem 18 hodiny bylo jasné, že se jedná 
o velkou přírodní katastrofu, o 100letou nebo 
ještě větší vodu a že bude zaplavena velká část 
obce. Ve večerních hodinách byl ve všech 
postižených obcích vyhlášen stav nouze.

Lidé začali opouštět své zaplavené domy 
a  byli evakuováni zejména do výcvikového 
střediska společnosti GROUP4 Securitas do 
Karlíka, ale mnoho postižených se uchýlilo ke 
svým příbuzným nebo přátelům. Voda zapla-
vila i  trafostanice, takže v obci vypadl elekt-
rický proud a telefon a pitná voda. Krátce po 
20 hodině se zřítila i lávka pro pěší. Obec byla 
prakticky odříznuta od světa, jediné spojení 
po silnici bylo Karlíckým údolím nebo 
z Brunšova nahoru na Řitku a Dobříš. Rovněž 
vlaky přestaly jezdit, ale protože trať nebyla 
nikde zaplavena (chybělo snad 30 cm), byl již 

následující den obnoven na trati alespoň čás-
tečný provoz.

Voda kulminovala mezi půlnocí a 1 hod. 
ráno dne 14. srpna při průtoku 2.150 m3/sec, 
zatímco průměrný celoroční průtok je 37 m3/
sec a  obvyklý srpnový průtok je 10–15 m3/
sec. Již během noci přijížděla první pomoc–
jednotka Civilní obrany s obojživelným vozi-
dlem, jednotka profesionálních hasičů ze 
Zlínského kraje, později přijely ještě sbory 
dobrovolných hasičů z  mnoha obcí Moravy 
i Čech (Napajedla, Hrabyně, Jarcová, Kvasice, 
Chýně, Rudná, Horní Bříza a další). Později 
se dostavila i jednotka vojáků z vojenské aka-
demie z Brna a denně přijíždělo asi 30 vojáků 
z pražské posádky. Po rozednění dne 14. srpna 
byl rozsah zátopy jasný. Na pravém břehu byla 
zaplavena celá oblast mezi řekou a  náspem 
dráhy, nejhorší situace byla v Luhu, kde bylo 
zaplaveno všech 50 rodinných domů a asi 70 
chat. Za trať se voda dostala v oblasti Plzeňky 
a do části Tyršovy ulice u autokempu, ale zde 
situace nebyla nijak vážná. Na levém břehu 
byl rozsah záplavy ohromný. Voda sahala 
až k  Pražské ulici, voda byla i  na křižovatce 
u sokolovny, kde je dnes kruhový objezd. Přes 
Pražskou ulici se voda přelila u  Dětského 
diagnostického ústavu a potom ještě v areálu 
ÚKZÚZ přes silnici do Černošic.

Z přibližně 1000 dobřichovických domů 
byla postižena polovina, tedy 500 domů, 
z  nichž cca 200 mělo zaplaveno i  obytné 
prostory. Zda se tak stalo, záviselo jednak 
na výšce vody v  tom kterém místě, ale i  na 
výšce podezdívky domu. Z  obecních budov 
byla zaplavena základní škola u  mostu, celá 
mateřská škola, zdravotní středisko, knihovna 
v  Palackého ulici, hasičárna, suterén nové 
školy v Raisově ulici, byl zaplaven vodní zdroj 
v parku, všechny čerpací stanice kanalizace.

Po kulminaci vody začal její pokles 
a  během tří dnů byla voda zpět v  korytě 
a  začala druhá a  náročnější fáze–úklid obce 
i zaplavených domů. Lidé vyváželi odpad před 
své domy a obec organizovala odvoz. Všichni 
podnikatelé a  firmy, kteří měli kontejnéry, 
nakladače, nákladní auta jezdili celé dny, 

často i do noci. Ze třech oblastí nechtěla voda 
odtékat, vznikly zde laguny – bylo to jednak 
V  Luhu, dále oblast kolem ul. 5. května od 
Jugoslávské až téměř k zóně výroby a služeb 
a  dále oblast kolem Krátké ulice. Nakonec 
musely být na těchto třech místech protrženy 
hráze a voda konečně odtekla.

Paradoxní situace nastala třetí den po 
opadnutí vody. Ve statku u Fürstů se zapařila 
stará sláma a začala hořet. Naštěstí zde bylo 
plno hasičů a slámu ze stodoly vyvozili a zlik-
vidovali.

Zásobování obce bylo zajištěno jednak 
prodejnou pana Žáčka ve Všenorech a jednak 
lidé jezdili do velkých nákupních center na 
Zličín. Mnoho organizací začalo do obce 
posílat humanitární pomoc–balenou vodu, 
čistící a  desinfekční prostředky, lopaty, 
košťata, holínky, rukavice. Materiál se rozdě-
loval na dvoře obecního úřadu.

Mimo hasičů a vojáků přijíždělo do obce 
i mnoho dalších dobrovolníků. Pomoc orga-
nizovala např. Katolická charita, organizace 
Člověk v tísni (ti později pomohli i finančně), 
Český červený kříž. Ale přijíždělo i  mnoho 
neznámých lidí, kteří dojeli, zapojili se do 
úklidových prací a  večer zase odjeli domů. 
Při stravování vojáků, dobrovolníků i hasičů 
udělaly velký kus práce jednak kuchařky 
základní školy a jednak pracovnice obecního 
úřadu, kam lidé přicházeli na večeři ještě 
i kolem půlnoci.

Další velkou pomoc nabídla opět společ-
nost GROUP4 Securitas. Z  Dánska přijeli 
dva profesionální hasiči s čerpadly, ale hlavně 
s vysoušeči a naučili nás, jak a kdy vysoušet 
domy. Zůstali u  nás 14 dnů a  byla to velká 
pomoc.

Začala přicházet i finanční pomoc. Všichni 
zaplavení dostali jednorázovou okamžitou 
státní pomoc ve výši 30.000 Kč. Obec si zalo-
žila povodňové konto, na které do konce roku 
došlo téměř 6 mil. Kč. Byly to částky od 50 Kč 
do 1,4 mil. Kč. Mnoho lidí přinášelo peníze 
v hotovosti na obecní úřad, další posílali ban-
kovními převody. Byli to jednotlivci, často 
i  dobřichovičtí občané, ale i  města a  obce 

Velká povodeň v srpnu 2002

Obyvatelé Palackého ulice se snaží chránit své domy Přízemí zámku bylo celé pod vodou
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(Praha 3, Dolní Chabry, obec Dobřichov), 
firmy i  velké korporace, což zprostředková-
vala organizace Člověk v  tísni. Pomoc přišla 
i z Polska a z Francie.

Velký problém byl s  pitnou vodou. 
Vodovod nefungoval a studny byly zaplaveny 
povodní. Několikrát denně projížděly obcí 
cisterny s vodou. Po obci byly postaveny che-
mické záchody. Postupně byly studny všech 
rodinných domů vyčerpány, vyčištěny a  byl 
v nich proveden chemický a bakteriologický 
rozbor.

Zahájení školní docházky bylo odloženo 
až na polovinu září, ale v  mateřské škole se 
začalo učit až od ledna 2003. V polovině září 
byla také zahájena výuka v  nové přístavbě 
základní školy v Raisově ulici.

Přehled škod:
  ocelová lávka pro pěší byla zcela zničena. 

V roce 2003 byla dokončena stavba nové 
lávky s  pomocí dotace z  fondu PHARE 
a dotace z MMR ČR,

  jez vydržel bez poškození,
  na nový most voda nedosáhla, ale plo-

voucí strom poškodil zábradlí. Voda pro-
tékala jen asi 60 cm pod mostovkou

  asi 500 domů bylo zatopeno, z toho asi 200 
mělo zatopeno i obytné podlaží, zbytek jen 
sklepy

  byly znehodnoceny studně v  celé levo-
břežní části obce a v Luhu,

  několik domů mělo statické poruchy. 
Nakonec byl zbourán dům Geisslerových 
čp. 407 v ul. Za Mlýnem, novostavba domu 

pana Chládka čp. 892 u ul. Ke Křížku, čás-
tečně byl zbourán dům Filipa Matějky čp. 
71 v ul. 5. května. Staticky narušena byla 
budova zdravotního střediska čp. 341 
v Březové, domy Caldů a Havránků proti 
nejstarší škole (čp. 329 a  30), školnický 
domek čp. 560 vedle školy, dům Vlacho-
vých čp. 865 ve Všenorské,

  stará škola čp. 40 u mostu měla zaplavený 
celý suterén, do tříd se voda nedostala, ale 
v nejstarší budově (dnes již zbourané) byly 
zaplaveny tři třídy,

  byla zaplavena celá mateřská škola 
v Březové, ve třídách bylo asi 40cm vody,

  obecní knihovna v  čp. 123 v  Palackého 
ulici byla zatopena asi 20cm vody,

  poškozeny byly místní komunikace, pro-
padly se velké úseky v Anglické, Ke Křížku, 
ve Všenorské, v ul. 5. května, zničena byla 
promenádní cesta kolem řeky. Na opravy 
byla získána dotace z  fondu PHARE 
a krajského úřadu,

  byla poškozena kanalizace, potrubí na 
lávce zcela zničeno, v čerpacích stanicích 
shořela čerpadla. Stát přispěl dotací 8 mil. 
Kč,

  byl zaplaven suterén křižovnického 
zámku. Voda v kostele dosáhla asi 30 cm, 
lavice plavaly,

  téměř zcela zničeny byly suterénní byty ve 
čtyřech bytových domech v ul. 5. května,

  škody se nevyhnuly ani vzácným stromům. 
Největší z jerlínů na pravém břehu u lávky 
se vyvrátil v  důsledku rozmočené půdy. 

Byl to s  obvodem 290 cm největší jerlín 
středních Čech,

  škody na majetku obce dosáhly výše 60 
mil. Kč, škody na soukromém a firemním 
majetku se odhadují na 200 – 300 mil. Kč.
Důležité bylo, že nikdo nepřišel o  život, 

nikdo nebyl ani zraněn. A tak jako při všech 
minulých povodních, lidé tuto katastrofu 
překonali a  život se vrátil do svého normál-
ního běhu. Zůstaly jen značky, kam voda 
dosáhla dne 14. srpna 2002 v  1 hodinu po 
půlnoci a doufejme i ponaučení, že ti, co bydlí 
v  dosahu řeky, musí počítat s  tím, že voda 
může přijít.

V roce 2003 byla o  této povodni vydána 
publikace autorů P. Kyzlíka a  V. Kratochvíla 
„Povodně v Dobřichovicích“.

Po skončení povodně byla hydrology 
Povodí Vltavy vyhodnocena povodeň na 
Dolní Berounce jako 500 – 1000 letá voda.

Mnoho lidí se ptá, zda Dobřichovice budou 
konečně před povodněmi ochráněny. Podle 
mého mínění nemohou být 100% ochráněny. 
Povodně jsou přírodním jevem, povodně jsou 
doloženy v kronikách, např. v kronice města 
Beroun je popsána povodeň v roce 1029, kdy 
neexistovaly betonové, asfaltové ani dlážděné 
povrchy a  kdy v  našem okolí žil jen zlomek 
dnešního počtu obyvatel. Platí stále a  bude 
dále platit jednoduchá úvaha: máte-li dům 
v  blízkosti řeky, musíte s  možností povodně 
počítat a zařídit se tak, aby velká voda způso-
bila co nejmenší škody.

vk

Prostor před školou byl celý zaplaven Voda vnikla do pošty, do lékárny, do restaurace v centru

Smutný pohled do Anglické ulice. Voda zde dosáhla až k Pražské ulici 13. srpna odpoledne stavěli dobrovolníci bariéru z pytlů písku
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Objížď ka v Řevnicích bude do 
půlky října uzavřena

Mnoho řidičů používá po přejetí letovského 
mostu možnost vyhnout se úrovňovému křížení 
silnice do Řevnic se železniční tratí. Od 12. června 
nebude tato možnost možná, a to na neuvěřitel-
nou dobu pěti měsíců. Až do konce října bude 
Správa železniční dopravní cesty rekonstruovat 
mostek, pod kterým dosud řidiči na objížďce 
podjížděli. Veškerý provoz bude muset jezdit přes 
železniční přejezd.

Můstek se má kompletně přestavět tak, aby 
pod ním projelo i hasičské auto.

Poznámka: uzavření objížďky mělo původně 
trvat 10 měsíců a bylo zkráceno na polovinu. Jsou 
to pašáci!

Podle Našich novin VK

Uzavření mostu v Berouně

Od 3. června je pro veškerou dopravu uzavřen 
silniční most nad kolejištěm nádraží v  Berouně. 
Most se rekonstruuje. Ti z  vás, kteří jezdí do 
Berouna přes Liteň a  Beroun-Zavadilku dolů do 
města, nebo ti, kteří v  Srbsku přejedou lávku, 
a  jedou do Berouna přes Tetín, jezdí přes tento, 
nyní uzavřený, most. Do Berouna nyní tedy buď 
ze Srbska nahoru serpentinami přes Hostím, 
nebo přes Loděnici a dálnici.

Uzávěra má trvat snad až do září.
vk

Sochařské symposium již po 
sedmé

Dne 11. července bylo zahájeno již 7. sochařské 
symposium „Cesta mramoru“. Výsledky minu-
lých šesti setkání českých i zahraničních sochařů 
můžete vidět podél Karlické ulice. Letos k nim při-
bydou tří další sochy, a  to od tří renomovaných 

sochařů. Do Dobřichovic přijede doyen českých 
výtvarných umělců pan Stanislav Kolíbal, jemuž 
je letos již 92 let!! Trojlístek sochařů doplní čerstvý 
šedesátník pan Petr Novák z  Jaroměře a  23letá 
japonská umělkyně paní Hiromi Nakagawa-ová, 
která od roku 2008 žije a tvoří v Buštěhradě.

Letošní symposium přiblíží práci sochařů 
novinkou, a  to setkáními jednotlivých umělců 
s  veřejností. V  pátek dne 21. 7. od 19 hodin se 
konalo v  galerii Bím setkání se Stanislavem 
Kolíbalem, další pátek 28. 7 opět od 19 hodin 
s Hiromi Nakagawa a v pátek 4. srpna od 19 hodin 
s Petrem Novákem.

Umělce můžete pozorovat při práci na 
sochách každý den na jejich pracovišti pod 
lávkou prof. Lewita pro pěší.

Všichni jsou zváni na ukončení symposia 
a představení hotových soch, které se bude konat 
v neděli 13. srpna od 15 hodin pod lávkou.

vk

Výkyvy počasí

V noci z  28. na 29. června přišel do Čech velký 
liják. V  našem údolí Berounky spadlo rekordní 
množství srážek. Pršelo silně a  intenzivně od 
pozdního večera až do odpoledne dalšího dne. 
V  Dobřichovicích napršelo za 6 hodin 50 mm 
srážek, v Radotíně dokonce 60 mm.

Na frekventované železniční trati spojující 
Dobřichovice s  Prahou byl ráno úplně zastaven 
provoz poté, co se u  Černošic na trať sesunul 
svah. Mezi Radotínem a  Dobřichovicemi jezdila 
jen náhradní autobusová doprava, autobusové 
linky byly prodlouženy z  Černošic až k  nádraží 
Radotín. Dálkové vlaky jezdily odklonem přes 
Rudnou u Prahy a se zpožděním. Ve stanici Mok-
ropsy byl zcela zaplaven podchod, kterým se 
chodí na nástupiště vlaků. Provoz vlaků v úseku 
mezi Prahou-Radotín a Dobřichovicemi se poda-
řilo obnovit až kolem 17 hodiny, ale pouze po 
jedné traťové koleji. To se již situace uklidňovala, 
déšť slábl, až večer ustal.

O několik dnů později však zasáhla naší oblast 
silná bouřka s větrem. V Černošicích opět nejez-
dily vlaky, protože spadlý strom zablokoval trať.

vk

Na shledanou Maddie

„Vše má svůj konec.…..“, a  tak i  celoroční půso-
bení mladé americké dámy Madison na naší škole 
v červnu skončilo. Po celý rok zpestřovala hodiny 
anglického jazyka o  konverzaci na různorodá 
témata spojená s  výukou. Jestli si milí čtenáři 
pamatují, s Maddie, jak se jí všeobecně zde říkalo, 
proběhl úvodní rozhovor „Madison je i  v Dobři-
chovicích“ v říjnovém čísle IL, kde popisovala své 
pohnutky a cíle, které jí vedly právě k výběru naší 
školy. I my jsme si Maddie vybrali z nabídky ucha-
zečů mezinárodního programu CIEE – Council 
on International Educational Exchange. Po roce, 
lépe řečeno po školním roce, mi dovolte se s vámi 
podělit o  pocitech, se kterými skončila po 10 
měsících naše spolupráce:

Splnil tento rok Tvé představy a  očekávání, se 
kterými jsi přicházela loňské září do naší školy?

Toto byl můj první rok v  roli učitelky a  roz-
hodně splnil mé představy. Hodně jsem se naučila 
z oblasti metodiky výuky. I když jsem byla v pozici 
učitele, děti mě toho mnoho naučily. Přála bych si 
strávit s každou třídou více času.

Který zážitek byl nejlepší?
Je těžké definovat jeden z mnoha, neboť jsem 

měla každý týden mnoho skupin, tříd a žáků, se 
kterými jsem přišla do kontaktu a bavila se s nimi 
na různá témata. Nejmilejší témata byla ta o svát-
cích jako např. Halloween, Vánoce, Den svatého 
Patrika a  Velikonoce. Také setkání s  dětmi čtvr-
tého a pátého ročníku bylo velmi milé a myslím, 
že to bylo zpestření nejen pro mě, ale též pro děti, 
neboť v těchto ročnících jsem normálně neučila.

Co bylo pro Tebe obtížnější?
Nejobtížnější pro mě byla jazyková bariéra. 

I když jsem se naučila pár českých slov, zdaleka to 
nestačilo, abych rozuměla všemu, co si žáci mezi 
sebou povídají ve svém rodném jazyce.

Napadlo Tě někdy, že bys chtěla dále učit?
Ano, velmi reálně jsem uvažovala o  tom, 

zůstat zde u  vás na škole ještě jeden školní rok. 
Bohužel se musím ale vrátit zpět do Spojených 
států a  pokračovat v  dalším studiu na magist-
erské úrovni. Bylo by opravdu moc hezké si zde 
pobyt prodloužit, ale mám bohužel tyto studijní 
závazky, které se nedají odložit.

Jaké máš představy o své budoucnosti?
Velmi těžko se mi od vás odchází. Opravdu 

se mi mezi vámi velmi dobře žilo i  učilo. Ještě 
nevím, zda se v budoucnu budu věnovat učitel-
skému povolání, ale tato zkušenost byla pro mě 
tak velkým přínosem, že se to odrazí v mé před-

Domácí zpravodajství

Bouřka s přívalovým deštěm nahrnula na jednu železniční kolej hlínu a kameny

ZPRÁVY ZE ŠKOLY
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stavě o tom, co bych ráda dělala. Určitě ale vím, 
že chci k vám v dohledné době přijet alespoň na 
návštěvu.

Ráda bych touto cestou poděkovala všem 
žákům a učitelům za vřelé přijetí a milou komuni-
kaci. Bylo zde velmi příjemné prostředí, ve kterém 
jsme společně zažili hodně legrace. Opravdu 
budu velmi ráda, když zůstaneme ve spojení.

Jménem vedení školy, svým a  celého kolek-
tivu děkuji Madison za její celoroční působení 
zde. Se svým zodpovědným přístupem vstupo-
vala do tříd vždy výborně připravena. Byla to 
opravdu radost s  ní spolupracovat. Její hodiny 
jsme připravovaly společně. Pro Maddie to bylo 
celkem obtížné, neboť po celou dobu musela 
spolupracovat se čtyřmi vyučujícími. To znamená 
čtyři přístupy a čtyři požadavky. I když pochopi-
telně máme ve výuce anglického jazyka stejnou 
vizi i  kritéria, je pochopitelné, že každá z  nás 
má svůj vlastní osobitý přístup. A  to ze strany 
Madison znamenalo být hodně flexibilní. Na 
závěr nutno říci, že tento VÝBĚR byl oboustranně 
přínosný! Těšíme se na další shledání!

Hana Kráslová

O čem jednala rada města

Rada se od minulého vydání IL sešla dvakrát 
a řešila následující záležitosti:

Rada podrobně projednala žádosti o přidělení 
grantů města Dobřichovic na rok 2017 a stanovila 
z  prostředků schválených v  rozpočtu pro tento 
účel (cca 800 000 Kč) výši jednotlivých dotací.

Tajemník předložil radě ke schválení návrh 
pololetních odměn ředitelům ZŠ a ZUŠ Dobřicho-
vice, které město schvaluje jako zřizovatel těchto 
institucí. Výdaje na platy ředitelů jsou hrazeny 
z  prostředků ministerstva školství. Rada záleži-
tost projednala a schválila jednotlivé odměny (viz 
neveřejná část usnesení).

O souhlas s napojením na ČOV Dobřichovice 
a  uzavření smlouvy o  příspěvku na rozvoj infra-
struktury požádal p. Matěj Šaroun, který staví 
rodinný domek v Letech. Rada žádost posoudila 
a uzavření smlouvy schválila.

Rada projednala předloženou projektovou 
dokumentaci ke společnému územnímu a  sta-
vebnímu řízení dostavby Domova pro seniory 
Dobřichovice, který se nalézá již v  k. ú. Všenory, 
a  k výstavbě nového odlučovače tuku tamtéž. 
Projektová dokumentace dostavby akceptuje při-
pomínky, které vznesla Rada města Dobřichovice 
u návrhů, které připomínkovala v předcházejícím 
období, a  odpovídá studii posuzované radou 
počátkem letošního roku. Po ověření shody před-
ložené projektové dokumentace s  předběžnou 
studií, rada vyslovila souhlas s realizací.

Tajemník seznámil radu s  výsledky řádného 
výběrového řízení na poskytovatele IT služeb pro 
Městský úřad Dobřichovice na nové období. Rada 
se seznámila s průběhem a výsledky výběrového 
řízení a  schválila uzavření smlouvy s  novým 
poskytovatelem. Přihlásilo se devět společností 
a  s kvalitou nabídky služeb a  paušální měsíční 
cenou 9 500 Kč bez DPH zvítězila společnost DC 
COMPUTERS s.r.o. Smlouva je navržena na tři roky 
s možným prodloužením o jeden rok.

Rada projednala návrh ÚKZUZ na dopla-
tek pachtovného a  na uzavření nové smlouvy 

o  pachtu. Jedná se o  981 m2 zemědělské půdy 
ve vlastnictví města Dobřichovice, která je dlou-
hodobě pronajímána zmíněnému ústavu pro 
jeho činnost. Navržena doba pachtu je do 30/9 
2020 a  navrhovaná cena 2 500 Kč/ha/rok, tzn. 
254 Kč/rok.

Radě byla předložena projektová doku-
mentace stavby „Multifunkční areál Všenory“ 
s  žádostí o  stanovisko města ke stavbě a  napo-
jení technické a dopravní infrastruktury na sítě ve 
vlastnictví města Dobřichovice. Vyjádření bude 
sloužit pro účely vydání územního rozhodnutí. 
Ing. arch. Filip Kándl deklaroval svou podjatost, 
jako architekt uvedené stavby, a  radě projekt 
blíže představil. Jedná se o  čerpací stanici PHM 
s  automyčkou a  nezbytným administrativním 
a skladovým zázemím při silnici č. III/11510 Dobři-
chovice–Všenory. Rada projednala budoucí zatí-
žení dopravní infrastruktury napojením tohoto 
areálu a neshledala za předpokladu bezpečného 
řešení křížení cyklostezky s příjezdovými a výjez-
dovými částmi komunikace žádné překážky. 
Pokud se týká napojení na vodovodní a  kanali-
zační síť, rada konstatovala, že uvedený pozemek 
byl zakoupen již se souhlasem města na napo-
jení. Vzhledem k některým nejasnostem, které se 
týkají této problematiky, pověřila rada starostu 
Hampla, aby záležitost projednal se společností 
Aquaconsult, a.s. a informoval radu.

Pan Jan Štědronský, který má dlouhodobě 
v pronájmu od města pozemek č. 695 o výměře 93 
m2, požádal po řadě jednání o odprodej tohoto 
pozemku. Důvodem je, že přes tento pozemek 
přiléhající k jeho nemovitosti vede jediná přístu-
pová cesta k jeho domu a je zde umístěn HUP, na 
který by se chtěl napojit. Rada žádost projednala 
a  seznámila se s  dosavadním vývojem v  řešení 
majetkoprávních vztahů k  tomuto pozemku. 
Doporučila vyvěsit záměr prodeje a  předložit 
k rozhodnutí Zastupitelstvu města Dobřichovice.

Starosta Ing. Petr Hampl seznámil radu 
s žádostí p. Tomáše Plzáka o odprodej pozemku p. 
č. 1943/1, k. ú. Dobřichovice, který je ve vlastnic-
tví města a přiléhá k pozemkům v ulici Všenorské 
ve vlastnictví žadatele. Rada záležitost projednala 

a konstatovala, že pozemek je pro město nevyuži-
telný a souhlasila s přípravou prodeje.

Tajemník Prchal předložil radě návrh úpravy 
platového výměru ředitelky MŠ Dobřichovice 
Bc. Moniky Víškové, který se upravuje v souladu 
s  příslušným nařízením vlády na základě dosa-
ženého počtu let praxe. Platový výměr schvaluje 
zřizovatel, kterým je město Dobřichovice. Rada 
záležitost projednala a  schválila nový platový 
výměr a stanovila mimořádnou odměnu za práci 
ředitelky MŠ.

Starosta informoval radu o  žádosti starostky 
obce Karlík Ing. Marie Sommerové na vytvoření 
společného školského obvodu mateřské školy pro 
4–5 leté děti v počtu max. cca 4 děti v nejbližších 
dvou letech. Uvedl, že MŠ Dobřichovice žádost 
nepodporuje, protože je řada žádostí místních 
občanů, z  nichž se některé nepodařilo uspoko-
jit. Zdůraznil, že je nutné preferovat potřeby dětí 
z Dobřichovic. Tajemník MěÚ uvedl, že na vytvo-
ření společných školských obvodů není nárok, ale 
je nutné uzavřít veřejnoprávní smlouvu, kterou 
by muselo schválit zastupitelstvo, pak by bylo 
možné žádat o  úhradu neinvestičních výdajů. 
Rada záležitost projednala a  jednoznačně pod-
pořila názor, že MŠ Dobřichovice musí sloužit 
především občanům města a  nemá-li nadby-
tečné volné kapacity, nemůže se město zavázat 
k povinnému přijímání dětí z dalších obcí.

Občané z  ulice Palackého požádali město 
o souhlas s dočasným uzavřením ulice Palackého 
za účelem pořádání akce „Svátek sousedů“. Akce 
je plánována na sobotu 16. 9. 2017 po dobu cca 4 
hodin. Rada záležitost prodiskutovala a konstato-
vala, že i dočasné uzavírky, které přenesly provoz 
do přilehlých ulic (Fügnerova, Vítova) přinesly 
velmi citelné dopravní komplikace, které ohro-
žovaly i  bezpečnost chodců. Rada pokládá za 
vhodnější výrazné snížení rychlosti motorových 
vozidel v době pořádání akce např. na 20 km/h, 
které by, pokud se organizátoři domluví, mohla 
sledovat i trvalá hlídka např. městské policie.

Nájemnice obecního bytu v Březové ulici 341 
paní Aneta Nejtková požádala z osobních důvodů 
o  prodloužení smlouvy. Stávající smlouva vyprší 

Maddie před svými žáky
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10. 7. 2017. Rada o záležitosti diskutovala a sou-
hlasila s prodloužením o 6 měsíců.

Tajemník předložil radě k  posouzení žádost p. 
Zdeňka Širce o  zařazení lesnické chaty Kamenná 
do evidence chat, resp. přidělení čísla evidenčního. 
Jedná se o  historický objekt na samotě v  lesích 
mezi vrchem Chlum a  Hvíždinec, který je zde již 
po desetiletí. Žadatel doložil souhlas vlastníků lesa, 
potvrzení o platbách daně z nemovitosti. Vzhledem 
k tomu, že město nesouhlasí s rozšiřováním počtu 
chat, předložil tuto žádost k vyjádření samosprávě, 
protože za Městský úřad Dobřichovice souhlasí 
s přidělením evidenčního čísla. Rada potvrdila, že 
v tomto případě, kdy se jedná o „historický“ objekt 
a vlastníci pozemků souhlasí, nemá námitek proti 
přidělení čísla evidenčního.

Starosta Ing. Petr Hampl informoval radu, že se 
město přihlásilo do insolvenčního řízení se spo-
lečností I. S. O.–ROKAL, spol. s r.o., IČO 25640721, 
která má v  nájmu pozemek města Dobřichovic. 
Současně požádal radu o  souhlas s  ukončením 
nájemní smlouvy z  důvodu neuhrazení nájem-
ného. Rada výpověď smlouvy schválila.

Starosta informoval radu o  návrhu Ing. 
Ferdinanda Lefflera vybudovat na pozemku 
„dílen“ parc. č. 834, k. ú. Dobřichovice, který leží 
mezi ulicemi Ruskou a  Jugoslávskou, komu-
nitní zahradu s  drobnými zahradními stavbami, 
pozemky pro účely školy i  pěstování plodin, 
s okrasnými rostlinami atd., která by sloužila jako 
oddychové místo pro občany s  možností účast-
nit se pěstitelské činnosti i  pro školní mládež 
v  rámci výuky. Náklady na správu a  provoz by 
mohly být částečně kryty z  prodeje výpěstků 
(farmářské výrobky, cider ap.). V současnosti pro-
věřuje, zda je možné sehnat na podobný projekt 
dotaci. V  diskusi uvedl místostarosta Pánek, že 
město návrh vítá, ale pro jeho realizaci je potřeba, 
aby předkladatel připravil podrobnější projekt 
a  ekonomickou rozvahu. Město může poskyt-
nout pozemek, ale nemá prostředky na zajištění 
správy, ostrahy a  údržby. To by mělo být kalku-
lováno v  návrhu rozpočtu projektu. Místosta-
rosta Růžek konstatoval, že se jedná o zajímavou 
myšlenku, ale k  rozhodnutí chybí podrobnější 
popis projektu. Starosta ocenil přínos návrhu, 
jako místa setkávání občanů i jako místa, které by 
sloužilo k výuce dětí, ale zdůraznil, že město nemá 
personál na péči o tuto zahradu. Ta by muselo být 
zajištěna v rámci projektu. Určitě ale může město 
poskytnout pomoc při přípravě žádosti o dotaci.

Tajemník MěÚ radu informoval o uvolněném 
suterénním obecném bytu v ulici Za Parkem 629 
a doporučil zveřejnit záměr pronájmu. Rada sou-
hlasila.

Radě byly předloženy návrhy smluv o  pří-
spěvku na rozvoj infrastruktury pana Petra Vlacha, 
který staví nový rodinný dům v Černolicích, a Ing. 
Terezy Kobzové, která staví rodinný dům v Dobři-
chovicích, se žádostí o  souhlas s  napojením na 
ČOV Dobřichovice. Rada oba návrhy posoudila 
a  schválila. Současně pověřila starostu, aby za 
obec uzavíral smlouvy o  příspěvku na rozvoj 
infrastruktury a  vystavoval souhlas s  napojením 
na čistírnu odpadních vod v  zastoupení Rady 
města Dobřichovice v době, kdy se rada z důvodů 
absence jiných programových bodů neschází 
(např. v době dovolených).

Na jednání se dostavila paní Dr. Radka Alexy, 
aby seznámila radu s výsledky hospodaření a sta-

tistikou návštěvnosti Infocentra Dobřichovice. 
Informovala o změnách v činnosti, které se týkají 
na jednou stranu oddělení činností, které se týkají 
DoDo (protože se dnes jedná o školské zařízení), 
a  zastavení provozu kavárny podle požadavku 
města, na druhou stranu zapojení místních seni-
orek do činnosti a  aktivit Infocentra. Původně 
měl sloužit jeden objekt pro dva subjekty, ale 
dnes už je zde jenom Infocentrum. Upozornila 
na skutečnost, že vzhledem k uvedenému nepo-
krývá příjem a příspěvek města všechny provozní 
náklady a  požádala o  navýšení příspěvku o  2 
000,- Kč měsíčně. Rada s Dr. Alexy podrobně pro-
diskutovala všechny aspekty provozu Infocentra 
a nakonec konstatovala, že vzhledem k novému 
zapojení dobřichovických seniorů by bylo 
vhodné činnost podpořit. Vzhledem k  tomu, že 
o  původním příspěvku rozhodlo zastupitelstvo, 
měli by i toto navýšení schválit zase zastupitelé.

Společnost Krijcos CS, a.s. a paní Dagmar Vše-
chovská předložili radě žádost o stanovisko města 
Dobřichovice jako vlastníka dopravní infrastruk-
tury s dělením pozemků parc. č. 2100/, 2101/3, 4, 
11, 9 v k. ú. Všenory, které po nich požaduje Sta-
vební úřad Dobřichovice. Rada záležitost projed-
nala a požaduje pro vyslovení souhlasu zajištění 
takových podmínek dopravní obslužnosti uve-
dených pozemků, aby doprava zemědělské nebo 
stavební techniky neprobíhala po ulici Všenorské, 
ale po pozemcích jiných vlastníků, jak je tomu 
dosud (např. uzavření smluv o služebnosti).

Starosta seznámil radu s  žádostí obce Čer-
nolice o  rozšíření školského obvodu MŠ Dobři-
chovice i pro děti z Černolic. Starosta obce Pavel 
Schmidt v  žádosti uvádí, že je obec Černolice 
připravena jednat o  financování nezbytných 
nákladů. Rada konstatovala, že stejně jako 
u  předchozích žadatelů nemůže souhlasit s  roz-
šířením školského obvodu, které by omezilo 
možnost naplňovat požadavky o zápis dobřicho-
vických dětí. Rada nemá námitek proti přijímání 
dětí z jiných obcí, umožní-li to volná kapacita MŠ.

Radě byla předložena žádost o  příspěvek 
poskytovateli profesionálních sociálních služeb 
pro děti i  dospělé se zdravotním postižením 
Klubíčko Beroun, z.ú. Tento ústav poskytuje 
odlehčovací službu, osobní asistenci a  soci-
álně aktivizační služby od roku 2014 i jednomu 
občanovi Dobřichovic, které si hradí podle 
svých možností. Město přispívalo v  minulosti 
částkou 5 000 Kč ročně (která představuje cca 
6 % celkových ročních nákladů). Žádost podpo-
řila sociální komise Rady města Dobřichovice. 
Rada souhlasila s  poskytnutím příspěvku i  pro 
rok 2017.

Paní Eva Fabiánová, která dluží městu Dobři-
chovice za neuhrazené místní poplatky za 
odpad z  minulých let, požádala z  důvodu insol-
vence o  poskytnutí jednorázového příspěvku 
a splátkový kalendář na zbytek částky po 500 Kč 
měsíčně, o  níž prohlásila, že je v  přijatelné výši. 
Sociální komise jednorázový příspěvek nedo-
poručila a  souhlasí se splátkovým kalendářem. 
Tajemník MěÚ radu informoval, že se jedná 
o  částku ve výši 4 200 Kč a  poskytovat příspě-
vek z  rozpočtu města, aby se jím uhradil popla-
tek do rozpočtu města, je nesmyslné, takže také 
doporučuje návrh sociální komise. Co se týká 
splátkového kalendáře, případných úlev atp., 
tak se jedná o záležitost městského úřadu (výběr 

a  správa poplatků), ale o  žádosti o  sociální pří-
spěvek musí rozhodnout rada, proto je záležitost 
předkládána. Rada s poskytnutím jednorázového 
příspěvku nesouhlasí.

Místostarosta Pánek radu informoval o opravě 
růžového odpočívadla na cyklostezce, které si 
vyžádalo náklady cca 50 000 Kč. Upozornil na 
nutnost opravit i další odpočívadla, aby se zabrá-
nilo tomu, že jejich postupná degradace bude 
lákat vandaly a sprejery k další devastaci. Odpo-
čívadla je také nutné minimálně jednou měsíčně 
vyčistit tlakovou vodou.

Starosta radu informoval o  jednáních s  jed-
natelem společností Fortel s.r.o. Petrem Láskou 
o  přemístění telekomunikačních kabelů na ulici 
Pražské ze sloupů pod zem. Jedná se cca o 3/4 km 
kabelu s tím, že asi na dvou místech by kvůli kom-
plikaci s plynem musel kabel zůstat ve vzduchu. 
Cena zakázky je rozpočtována do cca 800 000 Kč 
a neposkytuje se na dotace, vzhledem ke stavbě 
chodníku na Pražské je však toto opatření nutné. 
Není možné oslovit nebo vysoutěžit libovolnou 
firmu k realizaci, protože společnost Fortel s.r.o. je 
smluvním dodavatelem správce a provozovatele 
zmíněných telekomunikačních sítí. Rada zále-
žitost prodiskutovala a  souhlasila s  uvolněním 
uvedené částky.

Starosta doporučil radě vyvěsit záměr proná-
jmu dvou předních kanceláří na zámku k proná-
jmu s  tím, že zadní dvě místnosti zůstanou pro 
potřeby města (sňatky na nádvoří, královský 
průvod atp.). V  diskusi potvrdil, že tyto prostory 
město potřebuje a využije. Rada souhlasila.

Radě byla předložena žádost společnosti 
Cidrerie s.r.o. o  umožnění záboru při cyklos-
tezce za účelem prodeje cideru, který je vyráběn 
z tuzemských zdrojů. Rada o záležitosti podrobně 
diskutovala, protože město není obecně naklo-
něno umisťování prodejních zařízení v  této 
oblasti. Nakonec dospěla k  názoru, že vzhle-
dem k  atypičnosti této nabídky bude souhlasit 
s dočasným zkušebním provozem.

Tajemník MěÚ seznámil radu s jednáním s rea-
litní kanceláří Century 21 Realitas, resp. s Mgr. Jiřím 
Kozumplíkem, který přislíbil provést pro město 
realitní analýzu možností prodeje pozemků při 
ulici K  Tenisu. Současně byla městským úřadem 
z  podnětu Mgr. Kozumplíka prověřena možnost 
prodat některé z těchto pozemků bez DPH. Týká se 
to pozemků, který je nabízen jako příjezdová cesta 
a pozemku v ochranném pásmu lesa (tzn. nezasta-
vitelných pozemků). Rada vzala zprávu na vědomí.

Radě byla předložena společná žádost Renaty 
Abelové, Karla Šlapáka a Anny Šlapákové o nové 
napojení pozemku parc. č. 1951 a pozemku parc. 
č. 1924 na místní komunikaci Všenorská. Jedná se 
dva sousedící vjezdy na dva soukromé pozemky. 
Rada po posouzení dopravní bezpečnosti v místě 
napojení se žádostí souhlasila.

Radní Kándl informoval radu o postupu v pří-
pravě územního plánu. Přípravu návrhu nelze 
předat, dokud nebude dokončeno stanovisko 
všech dotčených orgánů, což se dosud nestalo.

Tajemník Prchal informoval, že na zveřejněný 
záměr na prodej pozemku parc. č. 695 se přihlásil 
dosud pouze pan Štědronský s nabídkou 510 Kč/
m2 (minimum bylo 500 Kč).

Ing. Jan Abel doporučil sjednotit nátěry při 
opravě lávky a udělat je kompletně.

Podle zápisů z jednání vk
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Pranostiky

Rozhodli jsme se pokračovat se zveřejňováním 
lidových pranostik,tento rok čerpáme z lidového 
valašského kalendáře. Budete si moci porovnat 
pranostiky se skutečností a  myslím, že to vyjde 
tak 50 na 50, tj. že se příroda moc pranostikami 
neřídí. Občas sice ano, ale je to asi těch 50 na 50.

Počasí v srpnu dle stoletého kalendáře: Ráno 
bývají již mlhy, potom hezké a teplé dni, v celku 
horko, ku konci měsíce velká vedra. Dne ubývá 
o  1 hodinu 41 minut. Délka dne je 15 hodin 12 
minut až 13 hodin 31 minut.

 Od starého vola sa učí mladý orať.
 Vesele bude řinčeti kosa, je-li v srpnu hodně 

rosa.
 Na Marie Nebevstoupení prvních vlaštoviček 

loučení (15. srpen).
 Když je v srpnu hodně rosy, mají z toho radost 

vosy.
 O svatém Bartoloměji naplije jelen do řeky, 

a proto se nemá již nikdo koupat (24. srpna).
 Jana stětí – vlaštovka od nás letí (29. srpna).

vk

Nový laser v CKP Dobřichovice

Pro laserovu terapii máme nyní v  Centru kom-
plexní péče Dobřichovice k dispozici nový, výkon-
nější laser, díky kterému jsme schopni zkrátit 
počet aplikací a  podpořit úzdravu mnoha one-
mocnění. Laser terapie pomáhá při léčbě kožních 
onemocnění, urychluje hojení měkkých tkání 
(např. výrony), podporuje hojení jizev, uvolňuje 
měkké tkáně, snižuje úponové bolesti, pomáhá 
při tinnitu a mnoha dalších onemocněních. Léčbu 
laserem aplikujeme na základě indikace lékaře.

www.ckp-dobrichovice.cz

Cvičíme se zvířátky

TJ Sokol Dobřichovice se zapojil od září 2016 do 1. 
ročníku projektu “Svět nekončí za vrátky, cvičíme 
se zvířátky”, který připravila Česká obec sokolská, 
odbor sportovní všestrannosti Praha pro oddíly 
rodičů a dětí a předškolních dětí.

Od září se děti s  pomocí zvířecích kamarádů 
kobylky Emilky, opičky Haničky, ježečka Marečka, 

veverky Věrušky a  berušky Danušky učily zákla-
dům správného běhání, skákání do dálky a  do 
výšky, házení, chytání a  kopání s  míčem, prolé-
zání komínem z obručí na žebřinách, skákání na 
trampolíně nebo podbíhání lana a mnoha dalším 
dovednostem. Všechny děti se za ten rok obrov-
sky zlepšily, získaly sebejistotu a radost z pohybu 
mezi kamarády. Koncem června 2017 jsme projekt 

úspěšně dokončili a všichni malí cvičenci dostali 
poslední týden v  červnu na památku diplomy 
a ceny. Středeční hodina rodičů a dětí byla netra-
diční, protože na závěr všechny děti spolu se 
svými rodiči obtiskly své ruce na zeď tělocvičny. 
V projektu budeme od září opět pokračovat, už se 
těšíme na nové úkoly zvířecích kamarádů.

IN

Ubytování cestou, aneb 
pravidlo 16:00 hodin

Cestování po Francii nabízí spoustu zážitků. Dobře 
víme, co to znamená, když se řekne „má se jako 
Pánbůh ve Frankrajchu“. Francie oplývá snad všemi 
myslitelnými přírodními, historickými, kulturními, 
gastronomickými a  bůhví jakými ještě dalšími 

tvářnostmi. Francie má tvar pětiúhelníku, takže 
vzdálenost od prostředka je na všechny strany 
zhruba stejná, na rozdíl třeba od jižní Itálie, nata-
žené od severu k  jihu, kde, když se chcete pohy-
bovat směrem, který mají rovnoběžky, tak všude 
vám překáží hřebeny Apenin. Ve Francii také nikdy 
nebyla mafie ale naopak legendární čestní a lidští 
policisté jako například komisař Maigret, který 
nikdy neodmítne sklenku domácího calvadosu.

Jednou z  cestovatelských nezbytností je mít 
kam v  noci složit hlavu. Cestovat můžete podle 
pevného plánu, kdy je všechno předem dohod-
nuté, včetně noclehů, ale daleko zábavnější je 
vsadit na nejistotu. Také je dobré neočekávat od 
cesty žádné zázraky. Tím jim poskytnete spoustu 
prostoru, aby se děly samy od sebe. Co se týká 
skládání hlavy na noc, velmi brzy jsem se naučil 
dodržovat jednoduché pravidlo: pokud nemáte 

Názory čtenářů

Všichni rodiče a všechny děti vylepšili zeď tělocvičny

Závěrečné rozdávání diplomů a odměn

Zajímavosti
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nocleh zajištěný předem, začněte s  jeho sháně-
ním nejpozději ve čtyři odpoledne.

V časech, kdy ještě nebyly navigace GPS, jsme 
jeli s  našimi přáteli, Jitkou a  Miroslavem, z  kraje 
Camarque na sever do údolí řeky Loiry. Camarque 
je krajina ležící pří ústí řeky Rhôny do Středozem-
ního moře. Je známá písčitou půdou, volně žijí-
cími bílými koni a  černými býky, hejny vodního 
ptactva, kterým svou krásou dominují růžoví pla-
meňáci. Strávili jsme tu týden, a když nadešel den 
odjezdu, trochu jsme se cestou zdrželi nákupem 
vína u vinařky, s níž jsme se tu spřátelili. Z  toho 
vznikla časová ztráta, která se začala projevovat 
právě okolo zmíněné čtvrté hodiny odpolední 
tak, že jsme ještě zdaleka v  údolí Loiry nebyli. 
Jako navigátor jsem rozhodl sjet z  dálnice do 
okolních vesnic a  začít se starat o  nocleh. Moje 
žena poučila naše přátele, že jednou z možností 
může být dům nabízející hostinské pokoje, fran-
couzsky chambres d´hotes, který se pozná podle 
toho, že vedle vchodu visí kulaté výrazně zelené 
logo organizace Gites de France. Měli jsme štěstí. 
Už v  druhé vesnici si téhle cedule, umístěné 
na zdi důstojného nárožního domu s  okrovou 
omítkou, vybaveného dokonce malou kruhovou 
věží, všimla Jitka. Příjezd k domu jsme objevili za 
rohem. Byla to málem zámecká brána, za ní krásná 
zahrada, kterou nezhyzdil ani starý Citroen zvaný 
kachna, uklizený v křoví u zdi. Naopak tam pěkně 
zapadal. Doma byl jen mladík, asi šestnáctiletý. 
Ten nám sdělil, že sice v domě pokoje volné jsou, 
ale je tu malý problém. Rodiče odjeli na pár dnů 
pryč a  on se necítí stoprocentně kompetentní 
se o  nás postarat. Hlavně co se týká snídaně. 
Jedině, že by zavolal tetě, a když ta bude ochotná 

se do věci vložit, tak nocleh bude. Když s  tetou 
dlouze hovořil, trnuli jsme napětím, ale dobře to 
dopadlo. Teta vzkázala, že snídaně bude v 9 ráno 
a  mladík nás zavedl do patra. Tam byla chodba 
vybavená policemi se stovkami knih a  několika 
pohodlnými křesly. Z  chodby vedly dveře do 
krásných pokojů vybavených starožitným nábyt-
kem a  zlatě prosvětlených sluncem klonícím se 
k  západu. Jemně tu voněla leštěnka doplněná 
aromatem suchých okvětních plátků. Mladík nám 
ještě ukázal koupelnu na konci chodby, místnost 
velikosti střední jídelny s  litinovou vanou stojící 
uprostřed na lvích nohách a starožitnou mosaz-
nou toaletkou s mramorovou deskou, na kterou 
vyskládal z  vyřezávané skříně ručníky a  osušky, 
které úhledně sestavil do sloupků tak, aby každý 
z nás měl jinou barevnou kombinaci. Na závěr se 
zeptal, jaké záměry máme ohledně večeře, že by 
nám mohl udělat rezervaci v  místní restauraci, 
kterou najdeme nedaleko domu na břehu řeky. 
S  tím jsme nadšeně souhlasili a  ruka byla tak 
říkajíc v  rukávě. Po ceně jsme se neptali, hlavní 
byla střecha nad hlavou.

Po výborné večeři s  výhledem na řeku jsme 
všichni usnuli raz dva. Slunce svítilo i  ráno a  k 
snídani bylo prostřeno na zahradě. Na bílém 
stole byl krajkový ubrus, na něm porcelán a stří-
brné příbory, čerstvá bageta, croissanty, máslo 
a  několik sklenic domácích džemů, konvice 
s  čajem a  kávou, dohromady klasická forma 
francouzské snídaně. Z  blízkých dveří se šířila 
vůně dobré trávy marihuany. Vešli jsme dovnitř 
pozdravit. Teta stála za žehlicím prknem v jedné 
ruce žehličku v  druhé ubalenou cigaretu. Na 
první pohled působila jako zestárlá hipie, hrdinka 

slavné francouzské studentské revolty roku 
1968. Rozhodně jsme nečekali takový nával citů, 
kterého se nám dostalo v  jejím náručí, kam nás 
postupně přivinula doprovázejíc to větami jako 
„Ach vy ubožátka, co jste museli vytrpět v  té 
komunistické kleci tam u  vás. To je nádhera, 
že máte svobodu a  můžete cestovat! Jsem tak 
šťastná, že vás mohu obejmout!“ Přitom jí tekly 
z očí nefalšované slzy dojetí a do toho to slunce 
na zahradě, stůl s prostým jídlem… zázrak, který 
nevymyslíte, nenaplánujete. Po snídani došlo na 
placení. Oba pokoje včetně snídaní nás přišly na 
76 Euro, takže to byl navíc zázrak cenový.

Až se ocitnete ve Francii na neznámém místě 
bez noclehu, vyrazte na průzkum. Ten je nejlepší 
začít v  některém z  místních barů na venkovní 
zahrádce. Zvolte takový, kde sedí nejvíc lidí, 
kteří vypadají jako místní. Dejte si sklenku vína 
nebo pastisu, v klidu vstřebávejte atmosféru, ale 
zároveň nezapomínejte na pravidlo 16:00. Při 
placení se zeptejte, kde najdete místní OFFICE DU 
TOURISME. Tyto turistické kanceláře jsou v centru 
každého města, velkého i  malého. Tam mají 
dokonalý přehled o všech místních možnostech 
ubytování, dají vám vybrat z  různých cenových 
variant, ukáží obrázky, a  když si vyberete, zavo-
lají domácím a  vypraví vás na cestu s  adresou 
a mapkou v ruce. Při prohlížení pokojů nešetřete 
chválou. Dostaví se odměna ve formě cenných 
informací, zejména na téma kam na večeři. K té se 
už schyluje, blíží se sedmá večerní a po té už pro 
vás nikdo nehne prstem. Takže, aby se všechno 
stihlo v klidu a k všestranné spokojenosti, dbejte 
na pravidlo 16:00. Nebudete litovat.

Jiří Matějka, nejmenší obchodník vínem v EU

Již 21. Mistrovství ČR  
ve volejbale seniorek

Ve dnech 17. a 18. června bylo na volejbalových 
kurtech u  dobřichovické sokolovny od časného 
sobotního dopoledne rušno – své „volejbalové 
síly“ tu poměřovalo osm nejlepších ženských seni-
orských družstev z celé republiky. Za přítomnosti 
starosty TJ Sokol Dobřichovice J. Čermáka a před-
sedy volejbalového oddílu V. Sejka bylo mistrov-
ství zahájeno slavnostním nástupem, na němž 
po hymně České republiky přivítala zúčastněná 
družstva ředitelka turnaje I. Caldová a  s herním 
systémem a dalšími organizačními záležitostmi je 
seznámila garantka turnaje Ing. D. Bártová. Hned 
poté se rozběhl „zápasový kolotoč“, který skončil 
až v neděli odpoledne. Vítězem se stalo družstvo 
TJ Sokol Pardubice I, které získalo titul Mistr ČR 
ve volejbale seniorek 2017; na dalších místech se 
umístila družstva

2. VK Slovan Chabařovice, 3. VK Křenovice, 4. 
TJ Žďár nad Sázavou, 5. Lokomotiva Liberec,

6. TJ Sokol Dobřichovice, 7. TJ Sokol Plzeň – 
Škvrňany, 8.TJ Fulnek.

V závislosti na svém umístění získala jednot-
livá družstva poháry, medaile, diplomy a  upo-
mínkové předměty, které jim předali předseda 
Českého volejbalového svazu Mgr. Marek Pakosta 

a  starosta J. Čermák. Nejvšestrannější hráčkou 
byla vyhodnocena Lucie Schubertová z  Pardu-
bic, nejlepší smečařkou Ivana Koutková ze Žďáru 
a  nejlepší nahrávačkou Iva Červenková z  Dobři-
chovic. Uznání a dík patří i rozhodčím B. Popadin-
covi, V. Koblihovi a J. Šlechtovi, kteří během obou 
dnů „odpískali“ několik desítek zápasů, a  také Z. 

Pražskému, jehož zásluhou fungoval výsledkový 
servis na jedničku.

Pořadatelům se na oba dny podařilo zajistit 
příjemné volejbalové počasí, takže žádné utkání 
nemuselo být přeloženo do haly. Po celou dobu 
turnaje byl hojně navštěvován „občerstvovací“ 
domeček U Sama a gril pod širým nebem, vyda-

Dobřichovické seniorky(vpravo) bojovaly statečně

Sport
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řilo se také večerní posezení v restauraci Bios. Za 
to, že 21. Mistrovství ČR ve volejbale seniorek pro-
běhlo úspěšně a  bez problémů, patří dík nejen 
všem hráčkám, ale v  nemalé míře i  organizáto-
rům, kteří se svého nelehkého úkolu zhostili na 
výbornou.

HgS

Vojtěch Doubek  
z F. H. TK Dobřichovice 
bronzový na MČR 2017 
mladších žáků v Liberci

Je to již pěkná řádka let, co se pohybuji po tur-
najích, jak v  České republice, tak i  po Evropě 
a to mi tak trochu dovoluje srovnávat. Turnaje 
jsou nejrůznějších kategorií a ve velmi různoro-
dém prostředí. Rád bych touto cestou pouká-
zal na nedávno skončené Mistrovství ČR, které 
proběhlo ve dnech 3.–9. července 2017. Turnaj 
byl přidělen do LTK Liberec a to už samo o sobě 
slibovalo pěkné prostředí a velmi dobrou orga-
nizaci. Jsem rád, že má očekávání se nejenom 
naplnila, ale v mnohém i předčila. Přispěl tomu 
samozřejmě i fakt, že zástupce našeho klubu F. 
H. TK Dobřichovice se probil až do semifinále, 
kde až po velkém boji podlehl favorizovanému 
D. Rouchalovi z  Agrofertu Prostějov 4:6, 6:7. 
Na cestě do semifinále si postupně poradil 
s  těmito hráči: 1. kolo V. Doubek – P. Panáček 
6:2, 6:2, osmifinále V. Doubek – V. Kalina 6:4, 6:1 
a ve čtvrtfinále V. Doubek – M. Pazdera 6:3, 6:1. 
Gratulujeme, a  přejeme mnoho úspěchů do 
dalších bojů!!

Filip Háva

Dvě tenisové zlaté medaile 
z letní olympiáda dětí 
a mládeže Brno 2017

Ve dnech 24. – 29. června 2017 se v  Brně usku-
tečnila již VIII. letní olympiáda dětí a mládeže ČR. 

Družstvo Středočeského kraje na tenisové olympiáděÚspěšný Vojta Doubek se svým trenérem F. Hávou
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Naše tenisová výprava zástupců Středočeského 
kraje čítala 8 hráčů/ček a 2 trenéry. V této sestavě 
jsme se v  sobotu 24. června sešli v  Modleticích 
a  odjeli jsme na místo konání. Po příjezdu jsme 
se ubytovali na VŠ kolejích a vydali se na obhlídku 
sportovišť a celého areálu olympijské vesnice. Po 
prohlídce jsme šli, pod dohledem kapitánů stře-
dočeské výpravy F. Hávy a M. Berana, na 2 hodiny 
trénovat.

Naše soutěže začaly hned následující den 
ráno. Jednotlivé kategorie se hrály na dvorcích 
TC Brno a  Start Brno. Nominace naší výpravy 
byla dána místem trvalého bydliště jednotlivých 
hráčů/ček.

V kategorii mladších žákyň nás reprezento-
vala dvojice hráček Katrin Pávková – I. ČLTK Praha 
a  Natálie Paterová – TK Sparta Praha. Obě naše 
hráčky ve dvouhře po dobrém výkonu postoupily 
do čtvrtfinále, kde ale již nestačily na nasazené 
hráčky D. Přecechtělovou resp. Lucii Havlíčkovou. 
Zejména u  K. Pávkové je to škoda, jako 1. nasa-
zená určitě pomýšlela na lepší umístění, ale zdra-
votní problémy ji dál nepustily.

Ve čtyřhře naše děvčata excelovala a  celý 
turnaj zaslouženě vyhrála.

V kategorii mladších žáků nás reprezentovali 
hráči Jakub Vrba – Sokol Říčany a Vojtěch Doubek 
– F. H. TK Dobřichovice. Jakub Vrba v  prvním 
utkání, po vynikajícím výkonu přehrál 5. nasaze-
ného N. Fedaska. Ve 2. kole však již nestačil na 
trpělivě hrajícího P. Opluštila. Vojtěch Doubek 
prohrál svůj úvodní duel s 6. nasazeným J. Hraz-
dilem až po velkém boji, kdy v první sadě nepro-
měnil tři setboly. Ve čtyřhře naši hráči vyhráli 
úvodní utkání a ve čtvrtfinále prohráli s nasaze-
nou dvojicí J. Menšík, Vacula.

V kategorii starších žákyň nás reprezentovala 
dvojice hráček Nelly Kněžková – TK Sparta Praha 
a  Julie Zýtová – Loko Beroun. Nely Kněžková se 
po dobrém výkonu probojovala do čtvrtfinále, 
kde nestačila na A. Moravcovou a  nutno dodat, 
že tento výsledek byl negativním překvape-
ním, protože Nelly byla favoritkou celé soutěže. 
Naproti tomu J. Zýtová zahrála vynikající tenis 
a  v 1. kole porazila V. Hertlovou a  v 2. kole po 
boji podlehla favorizované Noskové 5:7, 3:6. Ve 
čtyřhře naše děvčata prohrála zápas o postup do 
semifinále, nicméně ziskem celkového 5. místa 
rovněž přidaly do celkového bodového koefici-
entu nemalé bodové ohodnocení.

V kategorii starších žáků nás reprezentovali 
Jonáš Padevět – Tenis Dobříš a Vojtěch Burian – 
TK Agrofert Prostějov. J. Padevět ve svém prvním 
zápase porazil favorizovaného O. Kratochvíla 
6:4, 6:2 a ve 2. kole prohrál po smolném zápase 
svůj duel se Zapletalem 4:6, 4:6. V. Burian, coby 
černý kůň soutěže, postupně porazil všechny své 
protivníky a získal tak pro Středočeskou výpravu 
druhé zlato z letošní Olympiády. Na své cestě za 
titulem postupně vyřadil tyto hráče: F. Čech 6:0, 
6:0, Š. Mališ 6:1, 6:3, V. Veigert 5:7, 6:3, 6:3 a  ve 
finále Matouše Otypku 7:5, 6:4. Ve čtyřhře kluci 
prohráli svůj úvodní duel proti dobře hrající 
dvojici Kračman, Hauge.

Tenisové vystoupení naplnilo naše očeká-
vání. Zejména zlaté medaile ve dvouhře starších 
žáků byly vynikajícím úspěchem a  podtrhly tak 
celkové 3. místo středočeského kraje na letních 
olympijských hrách dětí a mládeže 2017 v Brně. 
Všechny hráče musím pochválit za dobrou repre-
zentaci našeho kraje i  tenisu. Po celou dobu 
trvání akce se chovali vzorně jako správní mladí 
profesionálové.

Filip Háva

Peklo v hotelu Westminster

Vypadalo to, že to bude pěkné peklo, možná 
spíše než peklo drama, ale ještě spíše než drama 
pěkný prů… (průšvih). Přestože se nová hra Peklo 
v hotelu Westminster zkoušela již od konce loň-
ského roku, její náročnost, neuvěřitelné množ-
ství textu, které se museli tři hlavní protagonisté 
naučit a  složitá scéna, téměř po celou dobu 
zkoušek však jen imitována lepenkou na koberci 
v  sokolské učebně, či klacky k  rajčatům u  Říhů 
na zahradě nenechaly nikoho se zúčastněných 
na pochybách, že se zase pohybujeme na pěkně 
tenkém ledu, když s  inscenací v  nazkoušeném 
stavu chceme do světa.

A bylo to cítit na každém kroku, neboť i režisér 
a představitel čínského číšníka Petr Říha, jinak též 
náš principál, uklidňoval po generálce sám sebe 
i  všechny kolem známou moudrostí o  čím horší 
generálce a tím lepší premiéře. A ona moudrost 
se nakonec ukázala jako opravdový axiom.

Než se však mohlo potřetí zazvonit a rožnout 
na scéně reflektory, bylo třeba zvládnou mimo-
řádný divácký nápor. Přestože již několik dní 
před premiérou bylo beznadějně vyprodáno, 
dala se očekávat hromada diváků, kteří přijdou 
těsně před představením a  budou se dožado-
vat vstupu a  ta hromada se skutečně dostavila. 
Jenomže letošní uspořádání letní scény neu-
možňuje přidávat tolik přístavků jako při hledišti 
uprostřed nádvoří a  tak se skutečně stalo, letos 
zřejmě poprvé za existenci divadelních slavností, 
že někteří diváci odešli s  nepořízenou. Nakonec 
se pod jeviště v potu tváře vměstnalo 205 diváků.

A pak začala bláznivá komedie o  jednom 
ministrovi, který si chce zadovádět s  jednou 
sekretářkou, o  jeho osobním tajemníkovi, který 
dělá co je v  jeho silách, aby splnil panu minist-

rovi jeho mlsnou touhu, a  vše se sakramentsky 
komplikuje. Všichni musejí začít improvizovat 
a vymýšlet si bláznivá vysvětlení, která si ale začí-
nají žít vlastním životem a  vše jen dále a  dále 
komplikují a  zamotávají. A  to divák chce vidět 
a slyšet, to diváka baví a rozesmává. Ale nejen to. 
Divák přicházející na ochotnickou premiéru chce 
též vidět a  bavit se chybami účinkujících, situa-
cemi, které nejsou ve scénáři, které vznikají díky 
přehození nebo zapomenutí textu, popletenému 
nástupu na jeviště, či nedodané rekvizitě. I tahle 
komika hrála svou roli při naší premiéře měrou 
vrchovatou. Nebyla nouze, kdy jednotliví před-
stavitelé „přiznali“ své výpadky a  občas si zcela 
otevřeně chodili k portálu pro nahození zapome-
nutého textu. Zpoza kulis bylo srandovní pozo-

rovat mimiku a posunky, které nápověda vysílala 
na jeviště a všichni byli odměňováni spontánními 
gejzíry smíchu a  potleskem na otevřené scéně. 
Závěrem se proto po právu dostalo kromě před-
stavitelů hlavních rolí Hedviky Hájkové, Jiřího 
Šafránka a  Honzy Seidla zasloužených ovací 
i nápovědě Janě Dudeškové a inspicientce Lucce 
Hochmalové. Poděkovat je zapotřebí dalším 
členům realizačního týmu. Scénu postavili Karel 
Král s Honzou Kunou, za vydatné pomoci Honzy 
Seidla podle návrhu Jitky Nejedlé. Kostýmy a vše 
kolem oblečení s  námi vybírala a  diskutovala 
Lenka Mejstříková a pod zvukařským stanem stál 
PECA, rozuměj Petr Calda, tradiční to spolupra-
covník v  oblasti zvuku a  světel. Tomu pomáhal 
opět tradičně Honza Kuna.

Záběr z premiéry nové hry našich ochotníků Peklo v hotelu Westminster. 
Zleva: Jiří Geissler, Petr Bendl, Petr Říha, Hedvika Hájková, Jiří Šafránek a Jan Seidl.

Kultura u nás i v okolí
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Více prozrazovat netřeba. Kdo tam byl, viděl 
vše na vlastní oči a  pro ostatní čtenáře nechť 
jsou tyto řádky upoutávkou a pozváním do Pekla 
v hotelu Westminster. Pokud nás nestihnete ještě 
během léta (více o  programu na www.divadlo.
cz), vězte, že s Peklem vystoupíme na podzim i v 
kamenném divadle. Konkrétně v  pražském ABC 
19. listopadu t. r.

Ať žije divadlo a to naše zvlášť. Jiří Geissler

Derniéra Postřižin Maryška se 
bude v sudu koupat 
naposledy

Sedm úspěšných sezon má za sebou původní 
muzikál Postřižiny. Letošní sezona je osmá a  – 
derniérová. Kdo tedy ještě neviděl Maryšku 
a  paní hostinskou koupající se v  pivovarském 
sudu, pana De Giorgiho skákajícího z  komína či 
Francina na prskajícím motocyklu, má poslední 
příležitost.

Pod komínem zámku ve Svinařích měly Postři-
žiny v roce 2008 premiéru, nyní se zde 12. srpna 
2017 od 20:00 hodin uskuteční jedna ze dvou 
derniér. V  hlavních rolích muzikálu, který slaví 
úspěchy po celém republice a  vidělo jej několik 
desítek tisíc diváků, budete mít možnost vidět 
skvělého moderátora Jana Rosáka (dr. Grun-
torád), profesionálního muzikálového herce 
Ondřeje Bábora (Francin), zkušenou ochot-
nici, členku divadla Akorát Adélu Červenkovou 
(Maryška) a excelentního purkrabího z muzikálu 
Noc na Karlštejně Karla Krále (Pepin). Zdatně jim 
asistují mnozí další, kromě herců si zahrají osovští 
hasiči v  dobových uniformách, staropražská 
kapela Třehusk, živá zvířata či historická technika. 
A pivo, samozřejmě…

Vstupné: v  předprodeji 200 Kč, děti do 15 
let a senioři 150 Kč; na místě 200 Kč bez rozdílu 
věku. Každý, kdo si koupí vstupenku v  předpro-
deji, získá k ní jako bonus CD staropražské kapely 
Třehusk Svinařskej zámek ZDARMA.

Vstupenky jsou k  dostání: Svinaře–koloniál 
pí Procházkové, prostřednictvím e-mailu frydl@
centrum.cz či tel. č. 724 135 824.

Hrají a  zpívají: Jan ROSÁK – Dr. Gruntorád, 
Ondřej BÁBOR – Francin, Adéla ČERVENKOVÁ – 
Maryška, Karel KRÁL – Pepin, Alexandr SKUTIL 
– kominický mistr De Giorgi, Petr BENDL– pan 
Koloničný, Petr KAPLAN – pan Vilímek, Alena 
ŘÍHOVÁ – paní Koloničná, Petr ŘÍHA – statkář Sou-
hrada, Pavla NOVÁČKOVÁ – hostinská Dorotka, 
Radek VYVADIL – kadeřnický mistr Boďa, Ondřej 
NOVÁČEK – řezník Myclík, Jan KUNA – pan Václav.

Osovští hasiči v  historických uniformách, 
koza, hasičská stříkačka, motocykl, pivo…

O divadelních slavnostech 
a našich divácích

V době distribuce tohoto čísla bude již zřejmě po 
divadelních slavnostech, možná budou chybět 
dvě tři představení. Jestli se k  těmto řádkům 
dostanete kolem 20. července, vězte, že do konce 
bude zbývat několik repríz Pekla v  hotelu West-
minster, o  premiéře se dočtete na jiném místě, 
konkrétně 19., 20., 21. a 22. 7. V neděli 23. 7. k nám 
zavítá divadelní spolek Vojan z  Libice nad Cidli-

nou s  komedií Nevěsta k  pohledání. Ochotníci 
z Libice jsou tradičním spolkem s garancí nejvyšší 
kvality, potvrzené účastí na mnoha národních 
přehlídkách a  defilé různých ocenění, kolek-
tivních i  individuálních. Místní diváci nám na 

počátku slavností udělali radost, když se naučili 
navštěvovat i  představení našich hostů a  byli 
bychom moc rádi, kdyby se v podobném duchu 
nesl i závěr slavností. Libičtí si vaši pozornost bez-
pochyby též zaslouží.

Jan Rosák a Petr Kaplan při jednání správní rady pivovaru
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O úplný závěr slavností se postará hudba. 
Konkrétně disco-balkan, kombinovaný s balkán-
skou dechovkou, diskotékovým beatem, laciným 
popem a špinavým housem. Že nevíte, co se pod 
něčím takovým může skrývat? To jsme na tom 
úplně stejně. Ideální stav pro to, abychom se na 
nádvoří všichni v pondělí 24. 7. sešli a na vlastní 
oči a uši se přesvědčili, jak to kapele Circus Bro-
thers hraje.

Pak už zase přijde jen nostalgie, bourání 
podia, úklid a plány a sny o dalším ročníku Dobři-
chovických divadelních slavností 2018. Jubilej-
ním desátém. Že by tedy velkolepém? Uvidíme.

Nemohu se ještě ubránit pár slovům o našich 
divácích. Sousloví „dobřichovické publikum“ 
se pomalu, alespoň v  mých očích, začíná stávat 
fenoménem. Jakoby to zámecké nádvoří bylo 
zasaženo nějakou divadelní geopatogenní 
zónou, která každému návštěvníkovi napomůže 
odložit všechno napětí, stres, nervozitu ještě 
před hlavní branou a do hlediště tak usedá divák 
spokojený, pozitivně naladěný a těšící se na to, co 
uvidí. A tyhle pocity si lidé z obecenstva vzájemně 
sdílejí a společně produkují jakousi energii, která 
proniká i  za kulisy a  všechny, co mají s  každým 
představením něco společného, od nápovědy 
a inspice až po hlavní hrdiny, nabíjejí a stimulují 
k mimořádným výkonům. Nikdy bych se nenadál, 
že se budu producírovat po prknech, co zna-
menají svět, ale když k tomu došlo, mám z toho 
radost. Ne nějakou individuální, ale společnou. 
Radost ze spolupráce s ostatními, ze společných 
úspěchů, ze smíchu a plácání během představení 
a  z ovací a  dlouhých potlesků při děkovačkách. 
Radost z  reakcí lidí na chodnících, ve vlacích, 
všude kolem. Děkujeme vám „dobřichovičtí 
diváci“ z  blízka i  z daleka za vaše hojné a  časté 
návštěvy, za vaše spontánní reakce, za energii, 
kterou nám předáváte a  za atmosféru kterou 
vytváříte. Společně si tak vytváříme a  hlídáme 
Dobřichovice takové, jaké máme a  které nám 
závidí širý daleký svět všude kolem nás.

Jiří Geissler

Dobřichovická 
kultura v srpnu

Výstavy

Café galerie Bím: Akty Jarmily 
Kubátové (do 30. srpna)

Zámek: Krajinomalba Bohuslava 
Kasala z Dobřichovic (do 4. srpna)

Stavební vývoj dobřichovických 
domů v plánech a fotografiích 
Po roce proběhne druhá etapa výstavy. 
Námět: Anna Adámková. Autorům 
A. Adámkové, M. Neubertové, V. Kra-
tochvílovi a Jar. Frantovi se podařilo 
sestavit unikátní výstavu nejstarších 
dobřichovických domů. Výstava se 
skládá z původních stavebních plánů 
a fotografií. (24. 8. – 30. 9. – výstava 
bude pravděpodobně prodloužena).
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ŘEVNICE

Kulturní akce spolku Náruč v  Modrém 
domečku na náměstí Jiřího z  Poděbrad 3, 
Řevnice. www.os.naruc.cz
Otevírací doba galerie i kavárny je v úterý-sobota 
9-19 hodin, v  neděli 10-17 hodin, v  pondělí je 
zavřeno.

Řevnický rodinný festival Hravě a zdravě letos 
s hostem Klárou Issovou
Letošní ročník festivalu Hravě a zdravě bude ještě 
hodně vonět prázdninami. V  sobotu 2.září 2017 
vás všechny zveme na řevnické Náměstí Krále 
Jiřího z  Poděbrad, kde proběhne již třetí ročník 
oblíbeného festivalu pro každého. Jde o prezen-
taci místních a okolních spolků, kroužků, organi-
zací, firem a  všech, kdo mají potřebu ukázat, že 
umí nebo provozují něco zajímavého a chtěli by 
se o  to podělit I  s ostatními. Nezavíráme dveře 
před nikým. Proto se tento festival narodil.

Letos bychom se chtěli vice věnovat proble-
matice ekologie, ochraně životního prostředí, 
udržitelné módě, recyklaci a stálicí zůstává zdravý 
životní styl. Na tato témata bude hovořit naši zají-

Úterý 1. srpna v 18.00, velký 
sál na zámku 
Doležalovo kvarteto 
(Mistrovské kurzy)

Koncert

pátek 4. srpna v 19:00, 
velký sál na zámku
Komorní smyčcový orchestr, 
dirigent Karel Doležal
(Mistrovské kurzy)

Koncert

Pátek 4. srpna v 19:00, 
galerie Bím
Třetí setkání se sochaři 
Sochařského symposia

Součástí večera bude promítání.

Pátek 5. srpna v 8-12 h, 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá: Město Dobřichovice

Sobota 12. srpna, louka u pěší 
lávky, Dixieland festival

Přístup z ulice 5. května

Neděle 13. srpna v 15 h, na 
louce u pěší lávky, vernisáž 
sochařského symposia, 
k jednotlivým sochám zaim-
provizuje Vladimír Merta

Přístup z ulice 5. května

Sobota 19. srpna v 8-12h, 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá: Město Dobřichovice

Čtvrtek 24. srpna 18:00, 

zámek velký sál, Vernisáž 
výstavy Stavební vývoj 
dobřichovických domů 
v plánech a fotografiích

2. část

Sobota 26. srpna, pod 
zámkem u Berounky
Šermířská Alotria 14. ročník 
festivalu historického 
šermu, tance a divadla

Vstupné 100,-/50,- a děti do výše meče 
zdarma.

Sobota 2. září 11:00, zámek
Vinařské slavnosti

Kontakty:
Kulturní centrum města Dobřichovice: 
kultura@dobrichovice.cz
Dobřichovický domek  
www.dobrichovickydomek.cz
Infocentrum: 778772498 
otevřeno 1. 4.–31. 10. 13 h-18 h 
denně mimo úterý
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Paní principálové Alence a svému principálovi
Petrovi, jinak též manželům Říhovým,

přejeme u příležitosti jejich společných kulatin
bohatou invenci, mnoho skvělých

dramaturgických nápadů, pevné nervy
před jevištěm, na jevišti i za jevištěm,  

ale hlavně neutuchající zdraví, klid a pohodu.
Komediantky a komedianti 

z Dobřichovické divadelní společnosti
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Zkušení a moudří (rozuměj „starší“) manželé, původem z Dobřichovic, 
by se na stará kolena rádi vrátili ze zahraničí do míst svého mládí. 

Hledají ke koupi do osobního vlastnictví byt 3+1, minimálně 80 m2, ideálně 
bezbariérový, v domě s výtahem v Dobřichovicích, příp. v nejbližším okolí. 

Cenu respektují, platba ihned, bez průtahů s hypotékami atd. Vhodný tip, či doporučení jsou připraveni odměnit.
Případné nabídky, či tipy na tel. 605 231 332 – Jiří Geissler

Nabízíme zaměstnání:
Administrativní pracovník pro zpracování účetních 

dokladů na hlavní pracovní poměr
Těší se na Vás  

Velkoobchod potraviny - drogerie RATIO,
Velkotržnice Lipence, Praha 5

Tel. 777 66 1111 po 14. hodině

Dobřichovický piknik – 
útok na český rekord v počtu 

piknikujících lidí
se bude konat v neděli 10. září dopoledne u Berounky.

Pravidelné tréninky piknikování se konají ve dnech 
 5. a 19. srpna v rámci farmářských trhů.

Generální partner Boint s. r. o. 
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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sobota 5. a 19. 8. od 8 – 12 hod.

maví hostě a  také několik stánků trhu, se bude 
věnovat těmto, v  současné době tak aktuálním 
a potřebným věcem.

Město Řevnice opět v  tento den organizuje 
Den bez aut a  tak se můžeme těšit na různé 
workshopy, dílničky a  prezentace klidně upro-
střed silnice a přitom v bezpečí.

Velmi oblíbená je každoročně Rodinná hra, 
která v  minulém roce přilákala k  účasti vice než 
stovku teamů. Ty se vydaly podle mapky po 
různých místech Řevnic plnit úkoly a  přitom 
sbírat razítka, která potvrdila jejich absolvování. 
Pak netrpělivě všichni čekali na losování o  zají-
mavé ceny.

I letos vyzýváme všechny, aby přinesli s sebou 
na náměstí do infostanu slaný nebo sladký domácí 
štrúdl. Překonáme loňské číslo 13 štrúdlů?? ☺ 
Jako odměnu za tuto dobrotu obdrží každý pou-
kázku na kávu do Modrého domečku v  Řevni-
cích na náměstí. Štrúdly se pak tradičně rozkrájí 
a rozdají všem zájemcům na závěr festivalu.

Po celou dobu bude na náměstí živá kapela, 
nebude chybět tanec.

Účast přislíbila kromě dalších zajímavých 
hostů také herečka Klára Issová.

Celé náměstí proměníme v  tržiště se spous-
tou příležitostí zdravě a někde i ne úplně zdravě, 
ale výtečně se najíst. Na své si samozřejmě ale 
přijdou ipříznivci grilovaných dobrot.

Chceme také společně s  vámi všemi při této 
příležitost oslavit 10. výročí založení kavárny 
Modrý domeček, kterou jako spolek Náruč pro-
vozujeme. V  kavárně zaměstnáváme osoby 
s  mentálním postižením a  duševním onemoc-

něním. Zároveň také provozujeme v Dobřichovi-
cích Centrum sociální rehabilitace. Přijďte proto 
s  námi oslavit na festival Hravě a  zdravě, také 
narozeniny Modrého domečku.

Festival s námi pořádá také Rodinné centrum 
Leťánek, které v  regionu provozuje kroužky pro 
děti všech věkových kategorií a  pořádá také 
různé přednášky pro dospělé i seniory.

Nedílnou součástí organizátorské skupiny je 
také město Řevnice.

Těšíme se na Vás 2. září 2017 od 11.00 hod. 
do 19.00 hod. na Řevnickém rodinném festivalu 
Hravě a zdravě.

Marie Hrdá, Náruč, z. s.

Naše svatby v černošickém 
Komunitním centru MaNa

Během Mariánské pouti (12.-13. srpna) bude 
otevřena v Komunitním centru MaNa v Černoši-
cích (naproti kostelu Nanebevzetí Panny Marie) 
výstava Naše svatby, kterou připravila Černošická 
společnost letopisecká. Otevřeno po oba dny od 
10 do 18 hodin, vernisáž ve čtvrtek 10. srpna od 
18 hodin. Zveme všechny laskavé přispěvatele 
i širokou veřejnost.
S. Kysilková Šnajperková, Černošická spol. letopisecká


